
 

 

Protokoll fört vid sammanträde med Styrelsen för Vegeåns vattenråd och  
Vegeåns Service AB, digitalt möte via Teams, tisdagen 29 september 2020. 

 
Ordinarie ledamöter: 
Namn  Representerar  Närvarande Tjänstgör 

Charlotte Wachtmeister (ordf.) Dikningsföretagen X X 
Krister Nilsson  Dikningsföretagen X X 
Henrik Thott (vice ordf.) Helsingborg  X X 
Anders Davidsson Ängelholm  X X 
Ulf Cronbring  Åstorp  X X 
Olle Lundgren  Bjuv  X X 
Henrik Sjögren  Svalöv    
Conny Olsson  Industrierna    
Lars Törner Areella näringar/markägare X X 
Lars-Olof Kristiansson Sportfiskarna    
Kurt Månsson  Naturintresset  X X 
 
 

Ersättare: 
Namn  Representerar  Närvarande Tjänstgör 

Niclas Torle  Dikningsföretagen  
Göran Rydén  Dikningsföretagen  
Joakim Axelsson Helsingborg   
Thord Kristiansson Ängelholm   
Rolf Lundqvist  Åstorp  X 
Hans Östring  Bjuv   
Mats Hannander Svalöv   
Rudolf Tornerhjelm Industrierna   
Magnus Larsson Areella näringar/markägare  
Sture Eriksson  Sportfiskarna   
Thomas Arnström Naturintresset   
 
 

Adjungerade: 
Namn  Representerar  Närvarande 
Lukas Österling  Länsstyrelsen Skåne  
Sofia Jezek  NSVA  X  
    
 

Övriga 
Namn  Roll  Närvarande 
Olof Persson  Sakkunnig  X   
Karin Johansson Ekonomiansvarig X  
Marie Schade  Sekreterare  X 
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Mötets öppnande 
Ordförande hälsade välkomna och förklarade mötet öppnat.  
Mötet har även denna gång förlagts såsom digitalt möte. 
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Val av justerare 
Till att jämte ordförande justera protokollet valdes Lars Törner.                                           
                                                                                                                                 
Godkännande av föredragningslista 
Utskickad föredragningslista godkändes med tillägg av två nya punkter som upptages  
mellan punkterna 11 och 12; 

- Ansökan om medlemskap Hasslarps Utvecklings AB 
- Ludvig & Co, uppsägning av två avtal Vegeån 

 
Föregående protokoll 
Föregående styrelseprotokoll och AU-protokoll har skickats ut samt tillgängliggjorts via 
vattenrådets hemsida.  
 
Protokollen godkändes och lades till handlingarna. 
 
Information från beredningsgruppen – åtgärdsplanen 
Ordförande informerade att det hölls ett möte i förra veckan och att minnesanteck-
ningar från mötet skickats ut.  Sakkunnig redogjorde för bilagans innehåll. 
 
Nästa möte med beredningsgruppen är 6 november. 
 
Lars Törner belyste att det är viktigt att markägarkontakter tas tidigt. Diskussion följde 
angående detta. Det konstateras att det i det ursprungliga breda utskicket till markägare 
kunde ha förtydligats att initiala topografiska/hydrologiska skrivbordsstudier sker brett 
inom hela Vegeåns avrinningsområde, men att fördjupade utredningar/fältbesök sker 
först efter att markägarkontakter har tagits. 
  
Sakkunnig kompletterar med denna information på vattenrådets hemsida 
 
Ordförande informerade att 28 st intresseanmälningar hittills inkommit till föreningen. 
Alla som har kontakter får gärna påminna berörda om möjligheten att anmäla intresse. 
 
Ekonomisk rapport 2020                                                                        bilagor 
Ekonomiansvarig redogjorde för redovisningen per 31 augusti. 
 
Ekonomiansvarig upplyste att det ännu saknas två ej inkomna medlemsavgifter. 
Ordförande ska försöka kontakta vederbörande. 
 
Det informerades om budgeten och redogjordes även för en sammanställning av 
underhållsåtgärder 2020. 
 
Lars Törner framförde synpunkten att det skulle vara bra om det i denna 
sammanställning av underhållsåtgärder även redovisas utfört underhållsarbete 
angående invasiva arter. 
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Medlemsmöte/informationsmöte  
Styrelsen beslutade om det av AU föreslagna datumet; onsdagen den 3 mars 2021 
klockan 18:00. 
 
Ordförande informerade att åtgärdspunkter nedan är utförda; 

- Boka lokal Strövelstorp Bygdegård 
- Kontakta föredragshållarna 

 
Coronasituationen kommer löpande att utvärderas i samband med kommande möten, 
för att bedöma om medlemsmötet kan genomföras på beslutat datum.  
 
Förfrågningsunderlag recipientkontroll – recipientkontrollen ska handlas upp  
för 2021 –  2023 
Sakkunnig informerade att arbetet med förfrågningsunderlaget nu kan påbörjas. Till 
skillnad från tidigare upphandlingar, ska NSVA:s provtagning vid reningsverken inklu-
deras i vattenrådets upphandling. Sakkunnig får i uppdrag att ta fram förfrågnings-
underlag, kontaktperson på NSVA blir Sofia Jezek. Sakkunnig skickar förfrågnings-
underlag för synpunkter till ordförande/vice ordförande, och därefter till styrelsen för 
kännedom, innan det slutligen skickas ut/publiceras på vattenrådets hemsida.  
       
Valberedning/stadgar 
Ett första förslag av valberedningens sammansättning har tagits fram av AU. 
Lars Törner föreslog ytterligare tillägg i den föreslagna texten; markägarintressen. 
Styrelsen beslöt komplettera i texten valberedningens sammansättning enligt nedan, 
som förslag till årsstämman. En faktisk stadgeförändring kräver två på varandra följande 
stämmobeslut därom, men styrelsen anser inte att denna fråga är så akut att den 
föranleder någon extrastämma. Avsikten är således att frågan hanteras på ordinarie 
årsstämmor 2021 respektive 2022, och att stadgeändringen då sker i samband med 
årsstämman 2022.  

- Valberedningen består av minst tre och upp till fyra personer, representerande 
kommuner, industrier, dikningsföretag, markägarintressen respektive natur-
/fiskeintressen. Styrelsen föreslår valberedningens sammansättning och 
stämman beslutar om densamma. 

  
Samverkan vattenråd, information från första träffen den 21/9 2020                                       
Ordförande och vice ordförande deltog på mötet. Minnesanteckningar från mötet har 
skickats ut till styrelsen. 
 
Uppföljande möte kommer hållas, och beslut får tas längre fram om vem som ska  
representera vattenrådet på dessa möten. 

 
Förtydligande ang medlemsavgifter för industri och företag          
Ordförande lyfte frågan om vad som egentligen avses med begreppen industri 
respektive företag. För närvarande råder otydlighet huruvida förtag med diffusa utsläpp 
(t.ex. genom dagvatten) ska bidra ekonomiskt till kontrollverksamheten (minimiavgift 
3 000 kr). 
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Lars Törner framförde att faktiska utsläpp ska utgöra grunden för vilken avgift som ska 
tas ut. Sakkunnig förtydligar att för aktörer med tydligt definierade, uppmätta och 
redovisade utsläpp, ligger dessa till grund för avgifterna till vattenrådet. Frågan avser 
aktörer utan sådana utsläpp. Sakkunnig framlade vidare att han anser det vara olämpligt 
att detaljerad utreda faktiska bidrag till utsläpp från mindre aktörer (t.ex. via dagvatten), 
då detta leder till onödiga administrations- och utredningskrav. 
 
Styrelsen beslutar att till stämman lägga fram förslaget att endast använda begreppet 
företag, och att företag som har diffusa/små utsläpp ska betala en minimiavgift på 3 000 
kr. Avgifterna ska gälla per kalenderår. NSVA utgör ett undantag till denna grundregel, 
på grund av att dom redan betalar separat för provtagningen av sina utsläppskällor 
reningsverken (detta bör förtydligas i kommande årsredovisningar, genom kommentar). 
 
Ansökan om medlemskap Hasslarps Utvecklings AB 
Företaget har ansökt om medlemskap i föreningen. Det har tidigare utbetalts bidrag till 
Hasslarps Utvecklings AB för bekämpning av invasiva arter/jätteloka, men numera har 
det beslutats att sådant bidrag endast kan utbetalas till medlemmar i vattenrådet. 
 
Styrelsen beslöt att anta dem som medlemmar, med en avgift om 3 800 kr/år från och 
med 2020. 
 
Ludvig & Co uppsägning av avtal med Vegeåns vattenråd 
Ordförande informerade att vattenrådet igår mottagit uppsägning av Ludvig & Co:s avtal 
med Vegeåns vattenråd per 2020-12-31. Ludvig & Co låter meddela att företaget ej kan 
tillhandahålla sekreterartjänsten framöver, men att man är intresserade av att offerera 
ekonomitjänsten. 
 
Styrelsen beslöt att kalla till ett extra AU med anledning av att detta föranleder att en ny 
upphandling måste ske under hösten 2020. AU-mötet kommer att hållas måndagen den 
5 oktober klockan 14:00. Sakkunnig kallar berörda till detta digitala möte samt agerar 
sekreterare på mötet. 
 
Styrelsen beslöt godkänna uppsägningen. 
 
Rapporter 
Kungörelse meddelande i miljömål Växjö Tingsrätt, västkustbanan (Mål nr M 1458-1462-
19) 
 
Ordförande informerade att föreningen fortsätter bevaka projektet. 
   
Övriga frågor 
Ordförande informerade att det finns många fysiska årsredovisningar/vattenkontroll-
rapporter att hämta för intresserade på Ludvig & Co. Tänkt att även dessa ska delas ut 
på medlemsmötet nästa år. 
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Ordförande informerade angående bekämpningen av jättelokan, som utförts av Bengt 
Rudolfsson i Åstorps/Bjuvs kommuner med bidrag sedan flertal år av vattenråden, 
att han har haft ett muntligt avtal med tidigare ordförande i föreningen avseende detta. 
Därutöver förefaller det inte finnas något avtal mellan Bengt Rudolfsson och berörda 
markägare. Vattenrådet ska klargöra att avtal mellan Bengt Rudolfsson och berörda 
markägare/dikningsföretag behöver hanteras av Bengt. 
 
Anders Davidsson informerade om en mötesinbjudan avseende rådslag kustvattenråd 
23 oktober, som han kommer mejla ut till styrelsen. 
 
Ulf Cronbring informerade att han deltagit på möte SMHF med tema vatten i Svedala. 
Mötet innehöll om att minska föroreningar i vatten såsom läkemedelsrester och plaster. 
 
Mötesdagar våren 2021  
Beslutades följande datum för möten: 
AU: tisdagarna 26/1, 23/3 och 4/5 
Styrelse: torsdagarna 18/2 och 22/4 
Årsstämma: fredagen 28/5 
 
 Mötets avslutande  
 Ordförande tackar och avslutar mötet. 
 
                                              

                
Vid pennan  Justeras  Justeras 
 
 
 
Marie Schade Charlotte Wachtmeister Lars Törner 
Sekreterare  Ordförande 
 



Budgetuppföljning per 200831
Vattenrådsverksamhet Utfall 31/8 Utfall %
Intäkter
Medlemsavgifter 11 300 11 300
LOVA-stöd våtmark 0 312 000
Summa 11 300 11 300
Kostnader 334 600
Åtgärdskostnader 0 66 056 Ekologigrupp
Stämmokostnader 30 000
Summa 30 000
Överskott/Underskott -18 700 268 544

Kontrollverksamhet Utfall 31/8 Utfall %
Intäkter
Kontrollavgifter 470 000 470 000 100%
Ansamlat resultat kontrollverksamhet 125 000
Bidrag årsstämma 30 000
Samverkansbidrag 0 40 000
Summa 625 000 510 000
Kostnader
Administration 90 000 63 952 71%
Sammanträden 80 000 26 394 32%
Kostnader årsstämma 30 000 0
Årsredovisning mm 60 000 37 832 63%
Sakkunnigarbete 120 000 95 643 79%
Datainsamling och redovisning 125 000 58 871 47%
Kostnader Bottenfauna/elfiske/kiselalg 120 000 0
Oförutsett/Skatt 0
Summa 625 000 282 692
Överskott/Underskott 0 227 308

Underhållsverksamhet Utfall 31/8 Utfall %
Intäkter
Underhållsavgifter 290 000 290 000 100%
Faktuerade underhållskostn. 100 000 116 530 117%
Bidrag projekt och genomförande 0 0
Ansamlat resultat underhållsverksamhet 20 000
Ränta
Summa 410 000 406 530
Kostnader
Administration 65 000 42 726
Samordning och utredning 45 000 17 748
Underhållskostnader 200 000 237 826
Projekt och genomförande 0
Bekämpning av invasiva arter 60 000
Informationsverksamhet 40 000 19 228
Summa  410 000 317 528
Överskott/Underskott 0 89 002

Åtgärdsverksamhet Utfall 31/8 Utfall %
Intäkter
Åtgärdsavgifter 250 000 250 000 100%
Bidrag 125 000
Summa 375 000 250 000
Kostnader
Samordning och utredning 50 000 0
Kostnader åtgärder 325 000 0
Summa  375 000 0
Överskott/Underskott 0 250 000
  25% av administration, sammanträden och årsredovisning har flyttats från kontrollverksamheten till admin i underhållsverksamheten
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